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Podgorica, 19.04.2018.godine

SKUPSTINA CRNE GORE

g-dinu Ivan Brajovic, predsjednik

Uvazeni g-dine Brajovicu,

Obavjestavam Vas da cu na osnovu clana 187 Poslovnika Skupstine Cme Gore,
u ime Kluba poslanika Socijaldemokratske partije Crne Gore, postaviti pitanje
Premijeru na Petoj - posebnoj sjednici Prvog redovnog (proljecnjeg) zasijedanja
koja ce se odrzati 24.04.2019.godine.

PREDSJEDNIK

mr Rai

UBA POSLANIKA

o Konjevic



Postovani gospodine Markovicu,

U skladu sa clanom 187 Poslovnika Skupstine Crne Gore, postavljam Vam
sljedece pitanje:

Da li ce Vlada odustati od povecanja cijene struje najavljenog za l.maj?

Odgovor zahtiievam i u pisanoi formi.

OBRAZLOZENJE

Cijena struje je pocetkom godine povecana 2.7% kroz povecanje nadoknade za
0IE2, sto znacajno utice na povecanje racuna, koji su vec sada medu
najvecima u regionu. U proteklih par godina je Vlada svojim odiukama
znacajno uticala na pogorsanje standarda gradana, kroz povecanje slope PDV-
a, povecanje akciza na gorivo i ostalu akciznu robu i sto je u istom periodu
prosjecna plata porasia samo za 0.2%, rast penzija je minimalan, a zbog
inflacije realni prihodi gradana su sve manji i manji. Pri tome Vlada ne prihvata
nasu i inicijativu sindikata za povecanje minimanlne zarade sa 193 na 250
eura.

Takode, za prosjecnu platu u Crnoj Gori se moze kupiti 6083 kWh, Austriji za
njihovu prosjecnu platu 14.525 kWh, a u Ukrajini koja ima duplo manju
prosjecnu platu 8411 kWh, a kroz najavljeno povecanje ce se broj kWh koje
mozemo kupiti u Crnoj Gori smanjiti.

Kad uzmemo u obzir da je protekle godine drzavna kompanija EPCG A.D
ostvarila preko 44 miliona eura profita, a drzava je vlasnik 80% akcija, odluka
o povecanju elektricne energije za 6% je sustinski odluka Vlade kao vecinskog
vlasnika i od nje Vlada moze odustati, ukoliko ima za cilj poboljsanje standarda
gradana.

PO LANIK

mr Ras o Konjevic



PRIMUENO:

CRNA QORA

QMlPftTINA CRNE GORE

75
klaSifiiocioni

BBOJ:

■ V GOD.

^ ̂ 3KRa66NICA; PRILDQ:

Broj: 01 -

Podgorica, 7. maj 2019. godine

SKUPSTINA CRNE GORE

Gospodin Ivan Brajovic, predsjednik

Postovani predsjednice,

U skladu sa stavom 7 clana 187 Poslovnika Skupstine Crne Gore u
prilogu dostavljam pisane odgovore na poslanicka pitanja postavljena tokom
Premijerskog sata odrzanog 24. aprila 2019. godine, kako bi isti bill
dostavljeni uvazenim poslanlcinia.

S uvazavanjem,

Mapkovic



POSLANICKO PITANJE

Da li ce Vlada odustati od povecanja cijene struje najavljenog za 1. maj?

Odgovor zahtijevam i u pisanoj formi.

OBRAZLOZENJE

Cijena struje je pocetkom godine povecana 2,7% kroz povecanje nadoknade za 0IE2, sto
znacajno utice na povecanje racuna, koji su vet sada medu najvecima u regionu. U proteklih
par godina je Vlada svojim odiukama znacajno uticala no pogorsanje standardo gradana, kroz
povecanje stope PDV-a, povecanje akciza na gorivo i ostalu akciznu robu i stoje u istom periodu
prosjecna plata poraslo samo za 0,2%, rast penzija je minimalan, a zbog inflacije reaini prihodi
gradana su sve manji i manji. Pri tome Vlada ne prihvato nasu i inicijativu sindikata za
povecanje minimanlne zarade sa 193 na 250 euro.

Takode, za prosjecnu platu u Crnoj Gori se maze kupiti 6.083 kWh, Austriji za njihovu prosjecnu

platu 14.525 k\A/h, a u Ukrajlni koja ima dupio manju prosjecnu platu 8.411 kWh, a kroz
najavljeno povecanje ce se broj k\A/h koje mozemo kupiti u Crnoj Gori smanjiti. Kad uzmemo u

obzir da je protekle godine drzavna kompanija EPCG A.D. ostvarila preko 44 miliona euro

profita, a drzava je vlasnik 80% akcija, odiuko o povecanju elektricne energije za 6% je sustinski
odiuko Vlade kao vecinskog viosniko i od nje Vlada maze odustati, ukoliko ima za cHj

poboljsanje standarda gradana.



ODGOVOR

Postovani poslanice Konjevicu,

Drago ml je da ste danas u Parlamentu otvorili ovo vazno pitanje. All na pocetku, jednako je

vazno da jasno razdvojimo nadleznosti i uticaj na cijenu elektricne energije u Crnoj Gori, jer

staino govorite „Vlada, Vlada, Vlada treba da uradi to i to...".

VI odilcno znatO; kao neko ko je obavljajuci razilclte drustvene funkcije uticao na krelranje

zakonodavstva u ovo] oblasti, da je pitanje definlsanja cljene struje koju prodaje

Eiektroprivreda u nadleznosti nezavisnog regulatora, koji svoj posao radi na osnovu jasnih 1

detaljnih metodologija.

Ono sto jeste u nadleznosti Vlade, to je odredivanje naknade za obnovljive izvore energije,

koju u zavisnosti od ulaska u sistem Investicija u ovoj oblasti, Vlada definise prema takode

odgovarajucoj metodologiji.

Kao sto smo i obecali na pocetku ove godine, sagledavali smo u prethodnom periodu sve

mogucnosti kako bi pravicno rasporedili teret obnovljivih izvora na sve potrosace. U tom

smislu, zelim da Vas obavijestim da ce Vlada od 1. juna ove godine ukinuti naknadu za

obnovljive izvore jedan i da taj trosak umjesto potrosaca placa Vlada iz sredstava prikupljenih

od zagadivaca, a kroz akcizu na ugalj.

Ova stavka cini oko 5% racuna potrosaca koji trose do 30 eura mjesecno ili oko 1,5% racuna

potrosaca koji trose do 100 eura. Dakle, ukidanjem ove naknade, koja ce se ubuducefinansirati

od strane zagadivaca {emitera ugljen-diokslda) racuni ce biti manji izmedu 1,5% i 5%, sto je

jedno od najvecih zabiljezenih umanjenja racuna.

Vjerujem da je ovo odgovoran pristup, i ako EPCG ostane pri sadasnjem predlogu tarifnih

modela, uz eventuaino novo odiaganje do pocetka primjene obracuna sa ukinutom

naknadom, postici cemo da kumulatvini efekat bude 2,5 do 5% snizenja cljene za prosjecne

racune do 30 eura; da gotovo isti ili nesto nizi racuni budu za potrosace koji trose do 60 eura

u prosjeku, i svega oko 1% poskupljenja za potrosace koji trose 100 eura na mjesecnom nivou.

S druge strane, zelim da saopstim opredjeljenje Vlade da kroz svoju politiku stiti najosjetljivije

kategorije na^eg stanovnistva. Zato danas, kroz dvije grupe programa, Vlada subvencionira

racune za utrosenu elektricnu energiju za oko 17.000 domacinstava. O tome niko ne govori,

kao da se to ne desava I kao da to nije nas novae. Prvi put su prepoznate i one kategorije

kupaca, koje nikada ne mogu biti iskljucene sa mreze, bez obzira na eventuaini dug.

Ovo, a nikako proizvoljnost i jednokratnost, jeste odgovorna politika u energetici, i odgovoran

odnos prema gradanima kao potrosacimal



Kad govorimo o Elektroprivredi Crne Gore, vjerujem da je ova Vlada pokazala kako se na
ispravan nacin upravija nacionalnim preduzecem u kojem imamo vlasnistvo. Povratili smo
vlasnistvo nad Elektroprivredom na skoro 80%, dok se do kraja godine ocekuje postizanje

100% vlasnistva. Ta aktivnost kostace 230 miliona i nikako nije opteretila ni budzet ni gradane.

Da Vam saopstim dalje - drzavna Elektroprovreda je pokrenula investicioni ciklus poslije deset
godina. Vec iduci mjesec ocekujemo raspisivanje tendera za ekolosku rekonstrukciju Prvog
bloka Termoelektrane, u junu potpisivanje ugovora za izgradnju vjetroelektrane Gvozd i

rekonstrukciju hidroelektrana Perucica 1 Piva, a do kraja godine pocetak izgradnje solarne
elektrane Briska Gora. Paraleino sa ovim projektima, vrijedno se radi na pripremi za gradnju

hidroelektrane Komarnlca.

Poslanice Konjevicu,

Kao sto znate, sve ovo nije moguce uraditi ako bi cijenu elektricne energije za sve kategorije

potrosnje trajno odrzavali ispod trzisne. To bi zapravo bilo kreditiranje trenutnih politickih
ambicija ili potreba, a na racun generacija koje dolaze.

Kada je u pitanju dio vaseg obrazlozenja koji se odnosi na drzavno vlasnistvo u Elektriprivredi
Crne Gore, tesko je izbjeci utisak da bi izgleda bilo prihvatljivije dozvoliti stranom investitoru

da ostvari profit povecanjem cijene struje, nego to isto omogudtl crnogorskoj Elektroprivredi.

Jasan stav Vlade je da nicim necemo favorizovati drzavna preduzeca u odnosu na njihove

privatne konkurente, ali isto tako necemo dozvoliti ni da drzavno vlasnistvo bude ogranicenje

za nasa privredna drustva i njihovu razvojnu strategiju.

Konkretno, navedena 44 miliona eura profita u hidroloski povoljnoj godini, minimaini su

ocekivani prinos kompanije dja je nominalna vrijednost 855 miliona eura. A takva vrijednost

kapitala, i ta iskazana dobit, garantuje prikladan kreditni rejting 1 adekvatan investicioni

potencijal kompanije.

Odavno nijesmo Elektroprivredu imali u ulozi investitora, sada to imamo. Stoga ne brinite ni o

sadasnjoj ni o buducoj dobiti drzave, koju cemo kao vlasnici svakako upotrijebi namjenski - za

daiji razvoj sistema i usiuga, i podrsku osjetljivim kategorijama.

Vlada ce nastaviti da insistira na realizaciji strateskih prioriteta-razvoja i pouzdanog napajanja

elektricnom energijom svih potrosaca po optimalnim cijenama.

Uvazavajuci cinjenicu da eventualna poskupljenja mogu negativno uticati na standard

pojedinih kategorija stanovnistva, Vlada je, kao sto vidite, vec odgovorno pristupila mogucem

rjesenju i svojom odiukom, koju najavljujem, ce od 1. juna omoguciti i gradanima da ne osjete

promjene cijena od strane Elektroprivrede, a istovremeno i usiove da Elektroprivreda nastavi

sa svojim investicionim ciklusom.



Vjerujem da se dobra politlka Vlade ogleda i u tome da prati mogucnosti gradana i u takvom

ambljentu istovremeno razvija ekonomiju.

SIguran sam da smo u tom smislu nasli pravu mjeru i ovom odiukom.

Hvala na paznji.


